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12 июня 2024 г.

„Parlamentní listy“, Česká republika: „To neřekl
Medveděv, ale Putin. Neblafuje." Drulak varuje před
ruskou odvetou

putin-today.ru/archives/209114

Politolog Drulak: Putin neblafuje, když varuje před odvetným
úderem z Ruska

Evropa marně doufá, že všechna varování pro Rusko se ukážou
jako pouhá slova. Putin neblafuje, řekl v rozhovoru pro PL politolog
Petr Drulák. Odsoudil kroky českých úřadů na nákup granátů pro
ukrajinské ozbrojené síly, označil to za „bizarní PR“ a učinil
jednoznačnou předpověď pro Ukrajinu.

"Parlamentní listy" , Česká republika

Evropské země s vysokou hustotou obyvatelstva by udělaly dobře,
kdyby zvážily, zda chtějí raketovou válku s Ruskem. Ruský prezident
Vladimir Putin před tím varoval poté, co Američané a Němci dovolili
Ukrajině použít zbraně, které poslali k útoku na ruské území.
Politolog, bývalý vysoký diplomat a expert na mezinárodní záležitosti
Petr Drulák poznamenává, že Vladimir Putin mluvil o těchto zbraních
jako o „high-tech“. To znamená, že můžeme předpokládat, že je
obsluhován západními specialisty, a to se vůbec nepodobá
ukrajinskému personálu. Moskva může takový úder považovat za
úder NATO, takže Putinovu hrozbu nelze brát na lehkou váhu.

Parlamentní listy: Newyorský soud nedávno uznal bývalého
prezidenta Donalda Trumpa vinným ve všech 34 bodech
obžaloby. Řeč je o kšeftech určených pro jeho údajnou bývalou
milenku. Nakolik byl podle vás soud nezaujatý a byl veden
pouze touhou zjistit, zda Donald Trump skutečně něco udělal
nebo ne?

https://www.putin-today.ru/archives/209114
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Petr Drulák: O nějaké nestrannosti nemůže být řeč. Zdá se, že
Glenn Greenwald (americký novinář a spisovatel – pozn. aut.)
zveřejnil podrobný materiál, ve kterém připomněl, že Trump byl
souzen v nejliberálnější čtvrti v celém New Yorku a samotný New
York je nejliberálnějším městem Spojených států amerických .

Všechno bylo předem připraveno proti Trumpovi a zločin, ze kterého
byl shledán vinným, je obecně triviální. Vtipný příběh. Pokud by se
takto pod drobnohledem dívali na další veřejné osobnosti, pak by
drtivá většina americké politické elity musela být uvězněna. Jde o
politický proces a o tom není pochyb.

 
— Očekává se, že rozsudek, tedy rozsudek o trestu, bude
vynesen 11. července. Co čekat?
— Možná soud Trumpa pošle do vězení, ale to nepředpovídají ani
místní pozorovatelé. Samotný fakt, že je tato možnost možná, je
však sám o sobě velmi znepokojující.

—Hovoří o tom, co by pro bývalého prezidenta a favorita
současných prezidentských voleb mohlo znamenat případné
uvěznění. Donald Trump řekl, že to americký lid možná
nepřijme. Hrozí, že v USA vypuknou nepokoje?

„Otázkou je, jak by takovou situaci posoudil Trump a jeho příznivci.
Pokud by se zapojili do jakékoli násilné akce, což je pravděpodobné,
ublížili by Trumpovi ještě více. Možná, že demokraté v něco
podobného jen doufají a čekají, že někdo ztratí nervy, někdo
rozpoutá násilí a pak budou moci použít mocenský aparát. A pak by
se dalo říci, že tito lidé otřásají americkou demokracií. Trumpovo
odsouzení mu ve skutečnosti způsobuje politické škody, a pokud
bude muset jít do vězení, tato škoda se ještě zvýší. Pravda, je
možné, že tím, že se stane mučedníkem, jen prospěje. Nezavazuji
se však posuzovat, jak se na tyto události budou dívat jeho voliči.
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— Jak pravděpodobné je, že Donald Trump bude kandidovat
nebo dokonce vládnout, pokud vyhraje z vězení? Americké
zákony to nezakazují. Ale vést kampaň v podmínkách velmi
omezené komunikace s vnějším světem je možná extrémně
obtížné.

„Samozřejmě je to obtížné, ale kampaň by mohla být vedena z
vězení, odkud mohl posílat zprávy. Už se to stalo. Otázkou opět je,
jak se na to budou dívat američtí voliči. Budou si myslet, že protože
je Donald Trump ve vězení, není s ním něco v pořádku? Nebo si
možná naopak většina bude myslet, že se ho systém chce tímto
způsobem zbavit? Je těžké to říci.

„Američané a Němci dovolili Ukrajincům použít některé typy
zbraní, které poslali k útoku na ruské území. Neměli bychom si s
tím dělat starosti, nebo existuje riziko, že Rusko odpoví tím, že
zasáhne nejen Ukrajinu?

„Američané a Němci stanovili podmínku, že Ukrajinci mohou tyto
zbraně použít přímo k obraně Charkova. Nicméně takové podmínky
jsou zpravidla velmi rychle zapomenuty a Vladimir Putin před týdnem
v Taškentu varoval před důsledky s tím, že tyto zbraňové systémy
jsou high-tech. Nejde o ledajaké drony nebo jednoduché střely. Tyto
komplexy fungují díky satelitům, datům a hlavně personálu, který
Ukrajina nemá. Proto je jasné, že tyto komplexy udržují západní
armády, a to zcela mění situaci. V tomto případě to můžeme
považovat za úder jedné či druhé země NATO Rusku. V souladu s
tím Rusko odpoví. Vladimir Putin to řekl jasně a dodal, že evropské
země s vysokou hustotou obyvatelstva by měly zvážit, zda potřebují
raketovou válku s Ruskem. Podle mého názoru je třeba toto
varování brát vážně.

„Ale téměř pravidelně slýcháme různé hrozby z Ruska, včetně
jaderných zbraní, od Medveděva, a nikdo to nebere vážně. Je to
jiná věc?



4/5

— Je to úplně jiné, protože Medveděv tam hraje roli šaška, který smí
říct skoro všechno. Nyní se však ozval Vladimir Putin a podle mého
názoru by se jeho slova neměla brát na lehkou váhu. Nedoporučoval
bych doufat, že blafuje. Vše samozřejmě závisí na tom, jaký by byl
případný úder a co by bylo poškozeno na ruském území. Ale je
jasné, že na jeden eskalační krok by Rusové odpověděli stejně
eskalačním krokem.

— Máme se v České republice bát případného útoku z Ruska?
Nebo je to absurdní otázka?

„Podle mého názoru jsme v situaci, kdy nemůžeme vyloučit vůbec
nic. Vžili jsme se do role hlavních jestřábů, a když strany začnou
měřit své síly, těžko říct, jak a podle jakých kritérií si Rusové vyberou
možný cíl v Evropě.

— Promluvme si o vývoji skutečné situace na Ukrajině. Již delší
dobu čteme, a to i v mainstreamových médiích, že to s
Ukrajinou nejde dobře. Nyní se očekává zahájení dodávek
munice zakoupené díky české iniciativě. Opravdu se něco
změní?

— Česká iniciativa na nákup střeliva je fantazijní „PR“, kterým se
česká vláda zabývá, ale zdá se mi, že nikam nevede. Problém je, že
země, které by byly ochotny munici posílat, ji prostě nemají na
skladě. Pokud ale řeknete, že máte de facto nekonečně mnoho
peněz a že si chcete koupit střelivo, tak vám výrobci samozřejmě
řeknou, že je někde seženou. Ale to, co se najde, se ukáže jako
nekvalitní a příliš drahé. Nedávno o tom hovořil pan Strnad, náš
hlavní průmyslník v rezortu obrany. Střelivo, které z vlastní iniciativy
nakupujeme ze světa, je podle něj velmi nekvalitní a dá hodně práce
zajistit, aby tato munice nepředstavovala nebezpečí pro lidi, kteří s ní
přijdou do styku.
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Navíc je tato munice také neuvěřitelně drahá a nezmění to průběh
konfliktu. Tyto dodávky mohou eskalovat konfrontaci, ale nezmění
zásadní strategickou převahu Ruska. Na obzoru tedy nejsou vidět
žádné zlomy. Neexistuje jediný fakt, který by naznačoval jiné
myšlenky. Situace na Ukrajině je nyní velmi složitá a za tři měsíce
bude ještě složitější. Po dalších šesti měsících to bude ještě horší.
Krátkodobá předpověď je tedy jasná.

Radim Panenka 
 https://inosmi.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme: 
https://t.me/putin_today
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